
 

 

 

 

      

 

VERKEERSCOMMISSIE WACHTEBEKE 

Datum: 09 juni 2020 Locatie: Digitaal (Microsoft Teams) 

Functie / belangengroep 
 

Effectieve leden Plaatsvervangende leden 

Cultuurraad    

Ouderenadviesraad Jean Mussche  

Sportraad   

Landbouworganisatie   

Middenstand Iris Fernandez  

Langelede School Machteld Bats  

Sint-Laurens (Dorp & Dr. J. 
Persynplein) 

  

Anders   

CD&V   

Open VLD   

N-VA   

Geïnteresseerde inwoners Geert Degrieze, Lia Bastiaens  

Overige Tom Raveel (voorzitter), Peter Van Bambost (schepen 
Mobiliteit), Vicky Goossens (secretaris) 

Genodigd  

Verontschuldigd William Buysse (sportraad), Hedwig Herman 
(Landbouwoverganisatie), Guy Van Coppernolle 
(Geïnteresseerde inwoner), Ronny Droesbeke (CD&V), 
Rosita Remorie (Anders), Annie De Bruyne (open VLD), 
Edmond Seyssens (Cultuurraad), Els De Ridder 
(Ouderraad Sint-Laurens) 

Agenda 
1. Goedkeuren verslag 18/02/2020 
2. Vervoerregioraad: stand van zaken 
3. Budget verkeerscommissie: vraag ouderenadviesraad 
4. Kalvebrug: voorstel proefopstelling 
5. Wegeniswerken: stand van zaken 

a. Sint-Franciesdijk – Blaarstraat – Oudenburgse Sluis – Kleistraat 
b. Dorp: fase 3 (nutswerken) 
c. Puttestraat 
d. Fietssnelweg doorheen Kloosterbos 
e. Langeledeschool 

6. Toolbox duurzame mobiliteit 
7. Mobiliteitplan 
8. Varia 

Provincie Oost-Vlaanderen 
Gemeentebestuur Wachtebeke 

Technische Dienst 
Dorp 61 – 9185 Wachtebeke 



 

Vergadering 
1. Goedkeuren verslag 18/02/2020.  

Het verslag van 01/10/2019 wordt goedgekeurd. Er zijn geen opmerkingen op het 
verslag.  
 

2. Vervoerregioraad: stand van zaken 
Binnen de vervoerregio Gent lopen er 2 processen: 
- Lange Termijn: Opmaak Regionaal Mobiliteitsplan 2030 (inclusief openbaar vervoer). 

Dit betreft een planningshorizon van 10 jaar, met een doorkijk tot max. 30 jaar. 

Momenteel is de vervoerregio bezig met de opmaak van de oriëntatienota (nadien 

visienota, synthesenota & actieplan). 

- Korte Termijn: openbaar vervoerplan 2021. Het is de bedoeling tegen december 

2021 het nieuw openbaar vervoeraanbod operationeel te hebben.  

Voor Wachtebeke impliceert dit: 
• Lijn 76 (kernnet C): Nieuwe lijnbenaming: De Pinte – Sint-Denijs-Westrem – 

Gent Sint-Pieters – Zuid – Dampoort – Lochristi – Wachtebeke 

o Er is een opwaardering van de spitsfrequentie (30’ i.p.v. 60’ en amplitude-

uitbreiding)  

o Eindhalte Warande (bediening Puyenbroeck via P1 – niet meer via 

zwembad) 

o Geen halte meer aan het crematorium 

o Uitgebreider en frequenter laatavondaanbod 

• Lijn 49 (aanvullend net): Lokeren – Zelzate 

o De beslissing valt in de vervoerregio Waasland  

o Schrappen variant Warande en Arcelor Mittal 

• Lijn 73 (functionele lijn): Gent – Oostakker – Desteldonk – Sint-Kruis-Winkel – 

Wachtebeke – Zelzate/Wachtebeke Overslag 

o Enkel op schooldagen (ifv woon-schoolverplaatsingen) 

o Eenduidige reisweg tussen Oostakker en Wachtebeke met verbeterende 

ontsluiting van Desteldonk en Sint-Kruis-Winkel 

o Wegvallen van enkele ritten richting Zaffelare, maar alternatief met bus 74 

& 76 

• Vervoer op maat (dit wordt ingevoerd door het verdwijnen van de belbus) 

o Een semi-flex-systeem van het gebied ten noorden van de kern 

Wachtebeke, aan de grens met Nederland. Semi-flex impliceert dat de 

reiziger reist vanaf een adres of halte in het aangeduide gebied en naar 

mobipunt Zelzate wordt gebracht en visa versa. Het gaat over een 

systeem op afroep, waarbij reizigers dus voorafgaand aan een 

verplaatsing een rit moeten reserveren. 

o Flexsysteem deelfietsen: Mobipunt Wachtebeke, Mobipunt Puyenbroeck. 

Opmerkingen tijdens de vergadering: 
- Hoe moet men vervoer op maat oproepen, of betalen. Er wordt binnen de VVR 

gekeken naar een nieuwe app om te reserveren en te betalen. 
- Via welk vervoermiddel naar Mobipunt? Dit ligt nog niet vast, maar vermoedelijk 

vergelijkbaar met de Belbus. 
 

3. Budget verkeerscommissie: vraag ouderenadviesraad 

De ouderenadviesraad vraagt aan de verkeerscommissie een tussenkomst voor een 
rijvaardigheidsopleiding die tijdens de dag van de mobiliteit zou georganiseerd worden. 
Als er 2 wagens worden gereserveerd komt het neer op 120 euro voor 6 deelnemers. 
Elke deelnemer betaalt 5 euro x 6 = 30 euro. Dan zou er nog een bijdrage gevraagd 
worden aan de verkeerscommissie van 90 euro.  
De aanwezige leden van de verkeerscommissie zijn akkoord om hiervoor budget van de 
verkeerscommissie te gebruiken. 

 



4. Kalvebrug: voorstel proefopstelling 

Omdat er een verzakking zit in het asfalt van de brug over de Moervaart wenst de 
Vlaamse Waterweg actie te ondernemen om de snelheid over de brug te verlagen. Ook is 
er een buurtbewoner die klaagt over trillingen en scheuren in de woning. Door de 
werken in het Dorp is er ook merkbaar meer verkeer langsheen Kalvebrug. 
De Vlaamse Waterweg heeft eerst een voorstel uitgewerkt. Dit werd nadien gescreend 
door de verkeerskundige van Veneco. Het laatste voorstel wordt hieronder besproken. 
Aan elke kant van de brug wordt een obstakel geplaatst, om ervoor te zorgen dat 
verkeer enkel beurtelings kan passeren. 
De volgende signalisatie wordt voorgesteld: 
- -de voorrangsregeling ter hoogte van de obstakels (Jersey's) wordt gesignaleerd met 
de verkeersborden B19 en B21 en verkeersbord D1 ter hoogte van de obstakels zelf. 
- de fietsers worden buiten de opstelling gehouden. Op de verhoogde inrichting wordt dit 
gesignaleerd met verkeersbord D7. 
- De proefopstelling is gelegen in zone 30. 
Dit betreft een proefopstelling, die nadien zal geëvalueerd worden. 
 

 

 

Opmerkingen tijdens de vergadering: 
- Waar houden de voertuigen die voorrang moeten geven halte? Er wordt 

gevreesd voor landbouwvoertuigen, bussen,… De doorrijafstand wordt 
ongeveer 100 meter. De ruimte om halt te houden tussen de obstakels is 
beperkt. Daarom dat de gemeente de voorkeur geeft aan een ruimere 
tussenafstand (21,50 meter ipv 11,50 meter). 

- Wat met voetgangers als de verhoogde inrichting gebruikt wordt door de 

fietsers? Het aantal voetgangers op dit gedeelte is verwaarloosbaar t.o.v. de 

fietsers. Voetgangers mogen echter steeds gebruik maken van de verhoogde 

berm.  

- Er ligt een plateau over de brug: sowieso maximumsnelheid 30 km/u. 

- Het wegdek waar de fietsers moeten rijden is in heel slechte staat. 

- Is het niet aangewezen om een aparte passerel voor de fietsers te voorzien 

ter hoogte van de brug? Momenteel zijn er geen plannen voor een dergelijke 

constructie bij De Vlaamse Waterweg. 

- Ging de Provincie geen apart fietspad aanleggen? Dit traject is gelegen op een 

Bovenlokaal Functioneel Fietsroutenetwerk. Dit impliceert dat het initiatief bij 

de gemeente ligt. Maar hiervoor zijn er uiteraard ook onteigeningen nodig. Bij 

een laatste gesprek met de Deputatie is wel ook gevraagd of het initiatief 

vanuit de Provincie kan komen, naar analogie met de aanleg van de 

Puttestraat. 



Advies naar het schepencollege: 
Er worden bedenkingen geformuleerd over de tussenafstand van de obstakels. 
Tijdige evaluatie van dit project lijkt cruciaal. 

 

5. Update wegeniswerken 

a. Sint-Franciesdijk – Blaarstraat – Oudenburgse Sluis – Kleistraat 

Er wordt een toelichting gegeven m.b.t. de geplande werken in de bovenvermelde 
straten. Sint-Franciesdijk is gelegen op een BFF (bovenlokaal functioneel 
fietsroutenetwerk). Het was steeds de visie van de gemeente Wachtebeke om 
langsheen deze weg een fietspad aan te leggen. Echter moeten daarvoor gronden 
worden onteigend. Peter Van Bambost meldt dat er verschillende gesprekken zijn 
geweest met Zelzate, want deze weg is deels eigendom van Wachtebeke, deels van 
Zelzate. Zelzate weigert om mee in te stappen in dit verhaal van onteigeningen. Zij 
hebben op hun grondgebied deze legislatuur al te maken met verschillende andere 
projecten waarvoor er moet onteigend worden. Zij zien voor dit project geen 
onteigeningen zitten. Zelzate wenst er ook niet meer op terug te komen. Het bestuur 
van Wachtebeke ziet dit zeker als een gemiste kans, maar het aanleggen van een 
fietspad is helaas verworpen.  
Momenteel ligt er een ontwerp voor met een rijbaan van 6 meter, incl. 
fietssuggestiestroken en plateau’s ter hoogte van de kruispunten. Ondertussen 
werden ook al voorstellen bekeken om tussen de plateau’s nog extra 
verkeersmaatregelen aan te leggen. Deze maatregelen zijn nog in bespreking.  
Voor de Blaarstraat, Cornilstraat en Kleistraat (ter hoogte van de bebouwing) wordt 
er een tweesporenpad aangelegd. Dit traject ligt deels op een lokaal 
fietsroutenetwerk.  
Verder wordt de bocht ter hoogte van Cornilstraat/Langelede uitgebreider aangelegd, 
en wordt de aansluiting Kleistraat – Langelede (+ aansluiting brug) ook aangepast. 
  
 Opmerkingen tijdens de vergadering: 

- Wat met zwaar vervoer en landbouwverkeer. Ontsluiting naar 
Tractaatweg/R4? Daaromtrent is er een vergadering geweest (ombouw van de 
R4). Bij de ombouw van de R4 is het voor landbouwverkeer niet meer 
mogelijk om te rijden via de R4. Daarom wordt gekeken naar een alternatief. 
Als eerste voorstel kwam de Akkerstraat naar voor. Maar deze weg is daar 
absoluut niet voor geschikt. Tevens is deze optie niet meer mogelijk wanneer 
spoorlijn 204 wordt aangelegd. Als alternatief werd Sint-Franciesdijk 
voorgesteld, maar ook daar is de gemeente geen voorstander van. 
Er wordt voorgesteld of de Molenstraat naar Nederland een optie is. Landbouw 
kan weg via Stekkerweg en zwaar vervoer (van bvb Van Himme en 
leveranciers landbouw) kan naar tractaatweg (rotondes Westdorpe). Anders 
ga je deze nu sturen via Franciesdijk of Langelede/Melkerijstraat. Deze 
suggestie wordt meegenomen. 

- Beide gemeenten hebben in dit buitengebied heel veel bewoning toegestaan, 

er is geen openbaar vervoer, heel veel gemotoriseerd verkeer. Heel onveilig 

voor de fietsers. 

- In 1960 is er aan de kant van Wachtebeke al onteigend. Daardoor nu enkel 

aan de andere straatkant mogelijk. 

- Inrichting Leegstraat op het grondgebied van Zelzate is een goed voorbeeld: 
verkeersplateaus en gescheiden fietspaden. 

- Wanneer komt er een infovergadering voor de inwoners? De volgende 
infovergadering is voorzien bij de start van de nutsleidingen (indien er 
ingrijpende nutswerken moeten gebeuren) en/of de aanstelling van de 
aannemer. 

- Bezorgde inwoners hadden in april een overleg met het schepencollege van 
Zelzate. Er werden op korte termijn snelheidsvertragende ingrepen beloofd. 
Wanneer uitvoering? Deze vraag is niet gekend bij schepen Van Bambost. Hij 
neemt de vraag mee.  
 

 



Advies aan het schepencollege: 
Als algemene conclusie kan gemeld worden dat de verkeerscommissie het een 
gemiste kans vindt dat er geen fietspad langsheen Sint-Franciesdijk wordt 
aangelegd! Voor de gemeente is deze weg een belangrijke verbindingsweg naar 
Zelzate (o.a. schoolgaande jeugd). 

 
b. Dorp: fase 3 Dorpskernherinrichting (nutswerken) 

De werken van de nutsmaatschappijen zijn volop bezig. De 2de fase van deze werken 
(= Dorp + Godshuisstraat + Lindestraat) is opgestart op 11 mei. Deze fase zal duren 
tot aan het bouwverlof. De 3de fase van de werken (o.a. Smishoek en kruispunt 
Stationsstraat) zal aansluitend starten na het bouwverlof. De Meersstraat blijft 
onderbroken tijdens fase 1 en 2 omdat er nog werken worden uitgevoerd. 
Het volledige wegenisplan heeft ter inzage gelegen in het kader van het openbaar 
onderzoek. Een link naar de plannen zijn nog te raadplegen op de website van de 
gemeente: 
https://www.wachtebeke.be/herinrichting-fase-3-dorpskernherinrichting 

 
c. Puttestraat 

In samenwerking met de Provincie werd een aannemer aangesteld. Ondertussen zijn 
er al voorbereidende werken uitgevoerd (snoeien, rooien bomen),… Maar de werken 
liggen nu stil door het broedseizoen. Heropstart is voorzien na het bouwverlof van de 
aannemer.   

 

d. Fietssnelweg doorheen Kloosterbos 

Het betonnen fietspad werd aangelegd. De markering wordt aangelegd op korte 
termijn. 
Opmerkingen: 
Wordt het volledige traject fietssnelweg?  
Aan de Melkerijstraat staat een huis aan de straatkant, daar is er geen zichtbaarheid 
als het een fietssnelweg wordt. De Provincie is het volledige traject op grondgebied 
van Wachtebeke en Moerbeke aan het bekijken. 

  
e. Langeledeschool 

In de zomer van 2020 wordt er een testopstelling gecreëerd met een Fietsstraat 
vanaf de Akkerstraat tot voorbij de Langeledeschool. Het bestaande voetpad/fietspad 
ter hoogte van de school wordt voetpad. 
Er was ook sprake om de bocht ter hoogte van de brug te verruimen. Dit gaat niet bij 
aanvang gebeuren, dit was de bedoeling als het fietspad op dezelfde locatie bleef. Dit 
wordt geëvalueerd.  
Snelheid verlagen (50) aan de overkant van de Langelede: dit wordt meegenomen, 
maar wordt in een groter geheel bekeken (= mobiliteitsplan).  
Opmerkingen: 
Langelede zuidwest/verlengde Spoorwegstraat is landbouwweg. Worden er 
maatregelen genomen om het sluipverkeer te weren? Momenteel niet. Voor de 
uniformiteit op het traject is het eventueel wel te overwegen om de Fietsstraat door 
te trekken over deze volledige zone. 

 

6. Toolbox Duurzame Mobiliteit 

Door de coronacrisis zijn burgers meer gaan wandelen en fietsen. Met de toolbox wil 
de Vlaamse overheid lokale overheden inspireren en ondersteunen om maatregelen 
te nemen om wandelen en fietsen verder te stimuleren. Het gaat dan bijvoorbeeld 
over aanpassingen die de hygiëne en fysieke afstand ten goede komen of door 
wandel- en fietsroutes veiliger te maken, zoals het verbreden van zebrapaden en 
voet- en fietspaden, of het vergroten van fietsopstelstroken aan kruispunten. 
 
Als er suggesties zijn vanuit de verkeerscommissie mogen deze worden doorgestuurd 
aan de secretaris van de verkeerscommissie (vicky.goossens@wachtebeke.be). De 
timing is wel zeer strak (uitvoering moet gebeuren in de zomer). Indienen van de 
subsidie moet gebeuren voor eind oktober. 
Opmerkingen: 



Een beveiligde fietsenstalling aan Dr. J. Persynplein of Cultuurhuis wordt 
voorgesteld? Een fietsenstalling kan voor subsidie, maar enkel als ze op de plaats 
komt van een parkeerplaats, en dit is hier niet het geval. 

 

 

7. Mobiliteitplan 

Veneco ondersteunt de gemeente in het vernieuwen van zijn gemeentelijk 
mobiliteitsplan. De offerte werd goedgekeurd op de GR van 27 april 2020. 
Als er leden van de verkeerscommissie wensen te participeren, mogen die dit laten 
weten aan de secretaris van de verkeerscommissie 
(vicky.goossens@wachtebeke.be). 

 

8. Varia 

- Trage Wegen Netwerk: laatste voorstel overmaken aan de leden van de 

verkeerscommissie. De gemeente beschikt momenteel nog niet over de definitieve 

versie. Wanneer deze ter beschikking is, lijkt het inderdaad aangewezen deze door te 

sturen aan de leden van de verkeerscommissie.  

Opmerkingen: 

o Het was de bedoeling om het nieuwe netwerk te openen in juni, maar door de 

Corona is dit opgeschoven naar het najaar. Er werden al paaltjes aangekocht (en 

geplaatst). 

o Tragewegenkaart was een uitstekend initiatief, doch jammer dat een inwoner 10 

euro diende te betalen om deze te raadplegen/kopen. Kan het oude plan op de 

website van de gemeente beschikbaar gesteld worden. Tijdens de lockdown werd 

deze reeds op de website van de gemeente geplaatst. 

- Aan de Langelede west (ten zuiden van de E34) staan er bordjes met vermelding 

Zone 30. Is dit een initiatief van de buurtbewoners? Inderdaad, dit is een initiatief 

van buurtbewoners. De gemeente heeft daaromtrent nog geen vragen ontvangen.  

- Overgangen van fietspad naar rijbaan zijn gevaarlijk. De automobilisten zien plots 

een fietser van een verhoogde berm de rijbaan op komen zonder dat er borden of 

wegmarkeringen dat aanduiden (Rechtstro – Melkerijstraat). Voor beide locaties werd 

het einde van een fietspad gecombineerd met de aanleg van een plateau, op advies 

van de mobiliteitsbegeleiders van MOW. Op deze manier moet de automobilist 

sowieso vertragen. 

- Door de heropstart van de cafés, na de Corona-maatregelen, worden er grotere 

terrassen toegestaan door de gemeente. In het Dorp wordt het voetpad volledig 

gehinderd ter hoogte van één café. Dit kan toch niet de bedoeling zijn. Inderdaad, dit 

is niet de bedoeling. Dit werd ook zo teruggekoppeld aan de café-uitbater. 

- Vraag motorritten op het grondgebied van Wachtebeke. Deze vraag werd al in het 

verleden behandeld op de verkeerscommissie. In de lente rijden motoren graag in 

groep (net zoals fietsers). Als er een aanvraag wordt gedaan is dit via een 

aanvraagformulier (evenementenformulier). Het kan inderdaad zijn dat er nu geen 

aanvragen werden gedaan (geen grote ritten in groep), maar dat ze op GPS rijden.  

 
De volgende verkeerscommissie gaat door op 13 oktober 2020 om 19u30 in het Cultuurhuis.  
 


